
MARTA KIŠ:  

- Pozdravljam sve prisutne, dobro jutro Predsjedniče Skupštine, Gradonačelniče, 

dogradonačelnici, kolege i svi ovdje iz ureda.  

Evo moje pitanje ide u smjeru obnove. Naime vidimo kako se premijer Plenković uredno 

naslikava na obnovljenim objektima Zagreba ali već dugo ga recimo nismo vidjeli na Baniji. 

Nedavno sam nažalost čula konkretne brojke za recimo Mjesni odbor Bačuga Grabovac koji se 

sastoji od četiri sela. Rezime nakon četiri godine u kojima prve dvije godine znamo da nije 

napravljeno ništa osim što su se promijenila dva ministra je konkretan zapravo. Brojke su, za 

obnovu je predviđeno 150 kuća, od toga niti 50 u ovom trenutku nije srušeno kako bi se zapravo 

napravile nove na tom mjestu. Konkretno u Donjoj Bačugi tri su useljene, jedna je pred kraj, 

dvije su temelji udareni. Grabovac Banski jedna kuća, Gornja Bačuga niti jedna, Veliki Šušnjar 

nula. Ljudi tamo doslovce …… …… …… svoje domove.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Zastupnice, kome postavljate ovo?  

 

MARTA KIŠ:  

- Postavljam pitanje gradonačelniku.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Gradonačelniku.  

 

MARTA KIŠ:  

- Voljela bih da mi usporedite na koji način teče obnova koju mi organiziramo i 

koordiniramo u Zagrebu.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Izvolite Gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Dobro, mislim da se već zna da se dogradonačelnik Korlaet bavi s obnovom u Gradu 

pa…  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Evo odgovor će dati dogradonačelnik, zamjenik gradonačelnika Luka Korlaet. Izvolite.  

 

LUKA KORLAET:  

-  Hvala lijepo gospodine predsjedniče.  

Kolegice i kolege, da, mislim da je kolegica Kiš dala dobru uvertiru i nekako anticipirala 

ono što ću ja reći. Često se govori kako je Vlada zaslužna za obnovu Zagreba, no tu treba reći 

da je to dosta cinična pozicija i da zapravo uloga se svela na to da je Vlada predala zahtjev 

Europskoj komisiji za dodjelu sredstava Fonda solidarnosti za obnovu javnih zgrada na osnovu 

procjene koju je napravio Hrvatski centar za potresno inženjerstvo i Svjetska banka. Ta sredstva 

su odobrena uz napomenu da ako se ne budu potrošila do određenog roka će se morati vratiti. 

Tu nastupamo mi i većinu tih alociranih sredstava za Zagreb, 190 milijuna eura iz Fonda 

solidarnosti povlačimo za 207 projekata obnove. Dakle škola, vrtića, bolnica, zgrada u kulturi, 

infrastrukturnih zgrada itd., zgrada Gradske uprave. I od tih 207 projekta 177 je završeno a još 

30 najkompleksnijih je u završnoj, u nekoj od faza obnove.  
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Usporedbe radi obnova privatnih zgrada na području Zagreba, na što očigledno aludira 

kolegica Kiš, i Banije vodi država. Dakle tim procesom upravlja država. Mi smo ovdje samo 

sudionik koji je obavezan kontribuirati s 20% učešća u financiranju i to i činimo. U svakom 

našem proračunu osigurali smo 21 milijun eura za tu svrhu.  

Što je Vlada napravila u cijelom ovom periodu na području Zagreba? Tek nekoliko kako 

sami kažu zamjenskih kuća, a većina obnove se odnosi na nekonstrukcijsku obnovu  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

višestambenih zgrada.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Zastupnica je tražila dodatno objašnjenje pa će evo kazat što želi dodatno, zastupnica 

Marta Kiš.  

 

MARTA KIŠ:  

- Evo mislim da niste dovršili a zapravo znamo da i u Sisku nije obnovljeno puno javnih 

zgrada za koje su zaduženi isto tako na razini države tako da i ako možete još malo detalja.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo.  

Zamjenik gradonačelnika će dati dodatno objašnjenje. Luka Korlaet izvolite.  

 

LUKA KORLAET:  

- Pa da evo ne bi, ne bi komentirao područje Banije, Siska, Petrinje itd. nego bi se možda 

još zadržao na Zagrebu.  

Dakle htio bi poentirati s ovim; mi smo u ovom času završili osam cjelovitih obnova 

zgrada javne namjene. Cjelovite obnove to su najkompleksnije obnove koje su istovremeno i 

konstruktivna obnova, ali i energetska obnova. Dakle i ti su projekti morali biti napravljeni po 

najstrožim uzancama Europske komisije. Znači da bi povukli sredstava iz Fonda solidarnosti 

morali su biti ojačani na tzv. razinu 3, a da bi povukli onaj ostatak iz NPOO morale su ostvariti 

energetske uštede od 30 odnosno 20 posto ako se radi o pojedinačno zaštićenim kulturnim 

dobrima. I još do kraja ove godine odnosno do početka školske ćemo imat dvije još cjelovite 

obnove. To su Gornjogradska gimnazija i Prva ekonomska škola. Dakle deset, deset cjelovitih 

obnova s početkom nove školske godine.  

Mislim da brojke zaista govore sve o sebi  

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

i o odgovornosti ove Gradske uprave.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo zamjeniku gradonačelnika.  

 


